
Folketingets Socialudvalg

Dato: 1. maj 2012

Under henvisning til Folketingets Socialudvalgs brev af 16. april 2012

følger hermed socialministerens endelige svar på spørgsmål nr. 1 til L 

141.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra René Christensen (DF).

Spørgsmål nr. 1:

”Ministeren bedes yde teknisk bidrag til et ændringsforslag, der indebærer, 

at der skal udarbejdes en årlig redegørelse over anvendelsen af den fore-

slåede bestemmelse om adgang til forældremyndighedens bolig uden rets-

kendelse, jf. lovforslagets § 64, stk. 3.”

Svar:

Den foreslåede § 64, stk. 3, indebærer, at kommunalbestyrelsen kan træffe 

afgørelse om, at kommunen mod behørig legitimation og uden retskendelse 

har adgang til forældremyndighedens indehavers bolig og rum, når 1) ad-

gangen til hjemmet sker som led i den børnefaglige undersøgelse efter § 50 

og må anses for nødvendig for at afgøre, om der er åbenbar risiko for alvor-

lig skade på et barns eller en ungs sundhed eller udvikling, og forældrene 

har modarbejdet, at en vurdering af barnets eller den unges støttebehov kan 

gennemføres med andre mere lempelige foranstaltninger.

Der ønskes et ændringsforslag til L 141, der indebærer, at der skal udarbej-

des en årlig redegørelse over anvendelsen af den foreslåede bestemmelse 

om adgang til forældremyndighedens bolig uden retskendelse, jf. lovforsla-

gets nr. 5.

Et ændringsforslag kunne se således ud:

Departementet

Holmens Kanal 22

1060 København K

Tlf. 3392 9300

Fax. 3393 2518

E-mail sm@sm.dk
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Til § 1

1) Efter nr. 6 indsættes som nyt nummer:

»01. I § 64 indsættes efter stk. 3, der bliver stk. 4, som nyt 

stykke:

»Stk. 5. Social- og integrationsministeren udarbejder årligt en 

opgørelse af kommunernes anvendelse af bestemmelsen i 

stk. 3.««.

[Årlig redegørelse om kommunernes anvendelse af adgan-
gen til forældremyndighedens bolig uden retskendelse]

Jeg mener, at bestemmelsen er nødvendig, men meget indgribende. Derfor 

er jeg også enig i, at det er vigtigt, at vi følger kommunernes anvendelse af 

bestemmelsen. 

Blandt andet derfor har satspuljepartierne også aftalt at udarbejde en status 

for kommunernes implementering af de ændrede regler 1 år efter lovens 

ikrafttræden.

Karen Hækkerup

/ Lars Møller Christiansen


